
IR.0012.7.4.2025.AN 

Strona 1 z 11 

 

Komisja Budżetu,  

Komisja Gospodarki  

Komisja Społeczna 

 

Protokół nr 15 

Wspólne posiedzenie Komisji Społecznej, Komisji Gospodarki oraz Komisji Budżetu. 

Obrady rozpoczęto 22 kwietnia 2025 r. o godz. 15:35, a zakończono o godz. 17:05 tego samego 

dnia.  Miejsce posiedzenia: Gminny Ośrodek Kultury, ul. Cieszyńska 2, 43-520 Chybie. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 11 członków komisji: 

1. Łukasz Folek 

2. Krzysztof Gandzel 

3. Brygida Janik 

4. Michał Kajstura 

5. Joanna Kowalik 

6. Krzysztof Krzempek 

7. Krzysztof Michalczyk 

8. Artur Śmieja 

9. Marek Śmieja 

10. Janusz Waleczek 

11. Kazimierz Żerdka 

 

Radni nieobecni, usprawiedliwieni: 

1. Paweł Kopiec 

2. Jan Szczypka 

 

Zebrano kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z 14. wspólnego posiedzenia: Komisji Społecznej, Komisji Gospodarki  

oraz Komisji Budżetu. 

3. Zapoznanie się z: 

 1) projektem protokołu z XII sesji Rady Gminy Chybie; 

 2) informacją o realizacji uchwał Rady Gminy Chybie, podjętych na sesji w dniu 25 marca  

2025 r.; 

 3) sprawozdaniem z działalności Wójta Gminy Chybie w okresie od dnia 12 marca 2025 r.  

do dnia 15 kwietnia 2025 r.; 

 4) informacją na temat ochrony zdrowia w gminie Chybie; 

 5) informacją na temat gospodarki odpadami komunalnymi wraz z rozliczeniem za ostatni okres. 

4. Opiniowanie projektu uchwały: 

 1) zmieniającej uchwałę nr XII/79/2025 Rady Gminy Chybie z dnia 25 marca 2025 r.  

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli  

i innych form wychowania przedszkolnego oraz trybu przeprowadzania kontroli 
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prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, w tym zakresu danych, które powinny być 

zawarte we wniosku o udzielenie dotacji i w rozliczeniu jej wykorzystania, terminu 

przekazania informacji o liczbie dzieci objętych wczesnym wspomaganiem rozwoju, 

wychowanków, uczestników zajęć rewalidacyjno-wychowawczych oraz terminu i sposobu 

rozliczenia wykorzystania dotacji; 

 2) w sprawie zasad nabywania nieruchomości gruntowych; 

 3) w sprawie przyjęcia raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2024; 

 4) w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025; 

 5) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Chybie na lata 2025-2033; 

 6) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2025 rok. 

5. Przeanalizowanie przez odpowiednie komisje wniosków dotyczących spraw mieszczących się 

w zakresie ich kompetencji. 

6. Sprawy bieżące. 

7. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia komisji i przedstawienie porządku obrad. 

 

Obradom poprowadził Artur Śmieja- przewodniczący Komisji Budżetu. Przewodniczący powitał 

wszystkich zebranych, przedstawił porządek obrad oraz stwierdził obecność 11 członków komisji 

na posiedzeniu. 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z 14. wspólnego posiedzenia: Komisji Społecznej, Komisji 

Gospodarki oraz Komisji Budżetu. 

 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu z komisji- przyjęto go do wiadomości. 

 

3. Zapoznanie się z: 

 

1) projektem protokołu z XII sesji Rady Gminy Chybie 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu z sesji- przyjęto go do wiadomości. 

2) informacją o realizacji uchwał Rady Gminy Chybie, podjętych na sesji w dniu 25 marca 

2025 r. 

Radni nie wnieśli uwag do informacji- przyjęto ją do wiadomości. 

3) sprawozdaniem z działalności Wójta Gminy Chybie w okresie od dnia 12 marca 2025 r. 

do dnia 15 kwietnia 2025 r. 

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania- przyjęto go do wiadomości. 

4) informacją na temat ochrony zdrowia w gminie Chybie 

Wójt Gminy Chybie Janusz Żydek poinformował, że przedstawiciele POZ zostaną zaproszeni  

na komisję wrześniową w celu podzielenia się kilkoma informacjami na temat funkcjonowania 

swoich placówek.  
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Radna Brygida Janik zwróciła uwagę, że otrzymała wiele skarg na POZ „Medicus” dotyczących 

m.in. długiego czasu oczekiwania na wizytę domową, która wynosi około 3 tygodni.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Artur Śmieja podkreślił, że wszelkie skargi dotyczące POZ 

należy kierować do NFZ, gdyż to właśnie oni podejmują działania w tej sprawie. 

Daria Wawrzyczek- kierownik Urzędu Stanu Cywilnego zaznaczyła, że uwaga radnej Brygidy 

Janik zostanie odnotowana i zostaną przeprowadzone rozmowy z „Medicusem” w tej sprawie. 

Wspomniała również, że liczba lekarzy w placówce POZ „Urszula” została zwiększona z 3 do 5, 

jednak liczba pielęgniarek pozostała bez zmian. Kierownik USC wyjaśniła zasady przyznawania 

środków z programu FENIKS (Fundusze Europejskie na Infrastrukturę, Klimat i Środowisko 

2021–2027). Dodała, że przychodnia „Urszula” nie przystąpiła do programu, ponieważ jednym  

z wymogów jest zobowiązanie się do prowadzenia projektu przez kolejne 8 lat, co wiąże się  

z dużym ryzykiem ze względu na nieprzewidywalność sytuacji w tak długim okresie. Daria 

Wawrzyczek dodała, że planowane jest zakupienie urządzeń EKG oraz USG. Nawiązując  

do placówki POZ „Medicus” pani Wawrzyczek powiedziała, że wkrótce zostanie otwarte nowe 

miejsce na hali sportowej, gdzie będzie wykonywane RTG.  

Kierownik Referatu Dróg, Transportu Publicznego i Infrastruktury [DTI] Tomasz Świszcz dodał, 

że w tej chwili trwają uzgodnienia techniczne, w tym z Tauronem, ponieważ konieczne jest 

zapewnienie niezależnego zasilania dla tego punktu, ze względu na przewidywane duże zużycie 

energii. 

Na zakończenie kierownik USC Daria Wawrzyczek poinformowała, że na terenie gminy 

funkcjonuje stomatologia Caban oraz centrum rehabilitacji prowadzone przez panią Adrianę 

Woźniak. Dodała, że działają również dwie apteki. Pani Wawrzyczek zaznaczyła jednak, że gmina 

nie posiada własnego transportu medycznego. Podkreśliła także aktywny udział gminy w licznych 

programach zdrowotnych m.in. w bezpłatnych badaniach mammograficznych oraz akcji 

krwiodawstwa. Na koniec dodała, że w gminie funkcjonuje punkt konsultacyjny „Czyste 

Powietrze” oraz pracują ekodoradcy. W szkołach realizowany jest program profilaktyczny „Zadbaj 

o swoje zdrowie”. W najbliższych planach odbędzie się rodzinny rajd rowerowy oraz zaplanowane 

są turnieje w tenisie stołowym i piłce nożnej. Daria Wawrzyczek powiedziała, że dodatkowo, 

gmina planuje zakup defibrylatorów o łącznej wartości ponad 30 tysięcy złotych. 

5) informacją na temat gospodarki odpadami komunalnymi wraz z rozliczeniem za ostatni 

okres 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa [OSR] Joanna Włoch poinformowała, że na 

podstawie analizy danych widać wyraźny wzrost świadomości mieszkańców w zakresie segregacji 

odzieży używanej- coraz więcej tego typu odpadów trafia do Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych (PSZOK) w porównaniu z rokiem ubiegłym. Kierownik dodała,  

że przełożyło się to na znacznie wyższe faktury – zarówno ze względu na większą ilość odpadów, 

jak i rosnące ceny usług. 

Radna Brygida Janik zapytała, gdzie można oddać odpady takie jak części samochodowe  

oraz inne odpady niebezpieczne. W odpowiedzi Joanna Włoch wyjaśniła, że każdy, kto prowadzi 



IR.0012.7.4.2025.AN 

Strona 4 z 11 

 

działalność gospodarczą, powinien indywidualnie zawierać umowy na odbiór tego rodzaju 

odpadów. 

Kierownik DTI Tomasz Świszcz dodał, że odpady niebezpieczne przed oddaniem do PSZOK 

powinny być szczelnie zamknięte. Przewodniczący Rady Grzegorz Ochodek, zapytał, gdzie można 

znaleźć listę firm, która zajmuje się odbiorem takich odpadów od przedsiębiorców. Pan Świszcz 

oraz pani Włoch odpowiedzieli, że lista dostępna jest na stronie internetowej urzędu, tablicy 

ogłoszeń, a także pojawi się w samym PSZOK-u. 

4. Opiniowanie projektu uchwały: 

1) zmieniającej uchwałę nr XII/79/2025 Rady Gminy Chybie z dnia 25 marca 2025 r.  

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli  

i innych form wychowania przedszkolnego oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, w tym zakresu danych, które powinny być 

zawarte we wniosku o udzielenie dotacji i w rozliczeniu jej wykorzystania, terminu 

przekazania informacji o liczbie dzieci objętych wczesnym wspomaganiem rozwoju, 

wychowanków, uczestników zajęć rewalidacyjno-wychowawczych oraz terminu i sposobu 

rozliczenia wykorzystania dotacji 

 

Starszy inspektor ds. oświaty Agnieszka Konieczny zwróciła się z prośbą o wyrozumiałość  

i wyjaśniła, że podczas formatowania ostatnio podjętej uchwały doszło do oczywistej omyłki – 

numeracja ustępów została zdublowana i dwukrotnie nadano numer 6. 

 
Głosowano w sprawie: 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XII/79/2025 Rady Gminy Chybie z dnia 25 marca 2025 r.  

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania 

przedszkolnego oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, w tym zakresu 

danych, które powinny być zawarte we wniosku o udzielenie dotacji i w rozliczeniu jej wykorzystania, terminu 

przekazania informacji o liczbie dzieci objętych wczesnym wspomaganiem rozwoju, wychowanków, uczestników 

zajęć rewalidacyjno-wychowawczych oraz terminu i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Łukasz Folek, Krzysztof Gandzel, Brygida Janik, Michał Kajstura, Joanna Kowalik, Krzysztof Krzempek, Krzysztof 

Michalczyk, Artur Śmieja, Marek Śmieja, Janusz Waleczek, Kazimierz Żerdka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kopiec, Jan Szczypka 

Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

 

2) w sprawie zasad nabywania nieruchomości gruntowych 

Kierownik Referatu Zamówień Publicznych, Planowania Przestrzennego i Nieruchomości [ZPN] 

Izabela Staniek wyjaśniła, że w ostatniej uchwale nie doprecyzowano zapisów dotyczących najmu 
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i dzierżawy, co zostało zakwestionowane przez organ Nadzoru Wojewody. Obecnie uchwała 

została podzielona na dwie odrębne części. Podkreśliła, że zakres merytoryczny nie uległ zmianie 

– przedkładana teraz uchwała dotyczy wyłącznie warunków określonych w pierwotnym 

dokumencie. W późniejszym terminie przedstawiona zostanie odrębna uchwała dotycząca kwestii 

najmu i dzierżawy. 

Sekretarz Andrzej Bura dodał, że jest to związane również z rozstrzygnięciem nadzorczym, na 

mocy, którego uchwała została uchylona w całości. Zaznaczył, że zdarza się, iż organy nadzoru 

prawnego koncentrują się na określonych aspektach uchwał i w związku z tym kwestionują 

wybrane zapisy. 

Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Wójcikiewicz, zapytał o warunki zawarte w punkcie 3, 

odnoszącym się do hipoteki – w szczególności o to, w jakiej formie powinna być wyrażona zgoda. 

Sekretarz wyjaśnił, że bank wydaje stosowny dokument w formie pisemnej i jest to wystarczające 

dla notariusza. 

Głosowano w sprawie: 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad nabywania nieruchomości gruntowych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Łukasz Folek, Krzysztof Gandzel, Brygida Janik, Michał Kajstura, Joanna Kowalik, Krzysztof Krzempek, Krzysztof 

Michalczyk, Artur Śmieja, Marek Śmieja, Janusz Waleczek, Kazimierz Żerdka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kopiec, Jan Szczypka 

Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

 

3) w sprawie przyjęcia raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2024 

Pełnomocnik wójta Waldemar Saltarius poinformował, że większość działań realizowanych  

w ramach gminnych programów profilaktycznych skierowana jest do dzieci i młodzieży.  

W szkołach realizowane są programy profilaktyczne, a przedszkola również zaczęły korzystać  

z takiego wsparcia. Pan Waldemar dodał, że finansowane są wyjazdy turystyczne, rajdy górskie 

oraz organizacja ferii zimowych i wakacji letnich. Pełnomocnik powiedział, że gmina 

współpracuje z organizacjami pozarządowymi, w tym z parafią rzymskokatolicką, a także ze 

stowarzyszeniem „RAZEM”. Waldemar Saltarius wskazał także na wsparcie dla osób 

uzależnionych, które mogą korzystać z poradnictwa prawnego oraz psychologicznego. 

Dodatkowo, gmina współpracuje z zespołem interdyscyplinarnym ds. przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie. Na koniec pan Saltarius zwrócił uwagę, że w 2024 roku dorosły mieszkaniec gminy 

Chybie wydał średnio ponad 1700 zł rocznie na alkohol. 
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Głosowano w sprawie: 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Łukasz Folek, Krzysztof Gandzel, Brygida Janik, Michał Kajstura, Joanna Kowalik, Krzysztof Krzempek, Krzysztof 

Michalczyk, Artur Śmieja, Marek Śmieja, Janusz Waleczek, Kazimierz Żerdka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kopiec, Jan Szczypka 

Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

 

4) w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025 

 

Pełnomocnik wójta Waldemar Saltarius wyjaśnił, że podczas tworzenia Programu szacuje się 

przychody związane z wydawaniem zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, jednak 

rzeczywiste wpływy są trudne do przewidzenia, ponieważ ceny napojów alkoholowych  

z roku na rok rosną. Pan Saltarius powiedział, że w tym roku wpływy przekroczyły pierwotne 

założenia, dlatego ponadprogramowe środki w wysokości 55 tys. zł planuje się przeznaczyć  

na działalność Gminnego Ośrodka Kultury, biblioteki, programy profilaktyczne w szkołach  

oraz na organizację zajęć pozalekcyjnych. Waldemar Saltarius zaznaczył również, że do budżetu 

wpłyną jeszcze środki pochodzące ze sprzedaży tzw. „małpek”. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Wójcikiewicz, zapytał, czy oznacza to zwiększenie liczby 

zajęć pozalekcyjnych. Waldemar Saltarius wyjaśnił, że środki te są przeznaczone wyłącznie  

na wynagrodzenia dla nauczycieli prowadzących te zajęcia. Wisław Wójcikiewicz podsumował, 

że chodzi, zatem o uzupełnienie luki, aby zajęcia mogły być kontynuowane. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Ochodek zauważył, że trudno jednoznacznie stwierdzić, czy 

faktycznie wzrasta spożycie alkoholu, ponieważ jego ceny również istotnie wzrosły. Waldemar 

Saltarius zadeklarował, że może przygotować dane za 2023 rok, by porównać wydatki na alkohol 

w ujęciu rocznym. 

 

Radny Janusz Waleczek zapytał, jak wygląda sytuacja związana z narkotykami. Waldemar 

Saltarius odpowiedział, że gmina nie posiada narzędzi prawnych umożliwiających monitorowanie 

problemu narkomanii – jedynym możliwym źródłem danych mogłyby być statystyki policyjne. 

Radny skomentował, że dostępne statystyki i tak nie są w pełni wiarygodne. 
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Głosowano w sprawie: 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Łukasz Folek, Krzysztof Gandzel, Brygida Janik, Michał Kajstura, Joanna Kowalik, Krzysztof Krzempek, Krzysztof 

Michalczyk, Artur Śmieja, Marek Śmieja, Janusz Waleczek, Kazimierz Żerdka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kopiec, Jan Szczypka 

Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

 

5) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Chybie na lata 2025-2033 

 

Skarbnik Agnieszka Szymczak poinformowała, że zmianie uległ załącznik nr 1, dotyczący 

dochodów i wydatków. Natomiast w załączniku nr 2, obejmującym przedsięwzięcia, nie 

wprowadzono żadnych zmian – został on jedynie dostosowany do aktualnej uchwały budżetowej. 

 
Głosowano w sprawie: 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Chybie na lata 2025-2033. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Łukasz Folek, Krzysztof Gandzel, Brygida Janik, Michał Kajstura, Joanna Kowalik, Krzysztof Krzempek, Krzysztof 

Michalczyk, Artur Śmieja, Marek Śmieja, Janusz Waleczek, Kazimierz Żerdka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kopiec, Jan Szczypka 

Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

 

6) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2025 rok 

 

Skarbnik Agnieszka Szymczak poinformowała, że dochody budżetu pozostają bez zmian. Zmiany 

dotyczą natomiast strony wydatkowej. Pierwsza z nich dotyczy kwoty 55 tys. zł  

z tzw. „alkoholówki”, które zostaną przeznaczone na organizację zajęć sportowych. Druga zmiana 

odnosi się do refundacji w ramach akcji powodziowej – ponad 20 tys. zł, które wpłynęły dopiero 

w grudniu 2024 r. Zdecydowano, że kwota ta zostanie przeznaczona na zwiększenie dotacji dla 

jednostki straży pożarnej. Trzecia zmiana dotyczy zakupu kosiarki dla przedszkola w Chybiu. 

Agnieszka Szymczak zaznaczyła również, że z pewnością pojawi się autopoprawka, ponieważ 

wpłynęły do niej już wnioski z poszczególnych referatów, zapowiadające kolejne zmiany. 
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Głosowano w sprawie: 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2025 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Łukasz Folek, Krzysztof Gandzel, Brygida Janik, Michał Kajstura, Joanna Kowalik, Krzysztof Krzempek, Krzysztof 

Michalczyk, Artur Śmieja, Marek Śmieja, Janusz Waleczek, Kazimierz Żerdka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kopiec, Jan Szczypka 

Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

 

5. Przeanalizowanie przez odpowiednie komisje wniosków dotyczących spraw mieszczących 

się w zakresie ich kompetencji. 

 

Wniosek nr 1:  

Wydanie opinii przez Komisję Budżetu w kwestii odpłatnego nabycia na rzecz Gminy Chybie 

nieruchomości nr 674/88 obręb Chybie o powierzchni 3828 m2. 

Kierownik ZPN Izabela Staniek poinformowała, że właściciele nieruchomości przylegającej  

do Szkoły Podstawowej nr 2 wyrazili chęć sprzedaży swojej działki gminie. Chodzi o teren  

o powierzchni ponad 40 arów. Na obecnym etapie konieczne jest najpierw uzyskanie operatu 

szacunkowego od rzeczoznawcy majątkowego, aby ustalić wartość działki – dlatego we wniosku 

nie została wskazana konkretna kwota zakupu. 

Wójt powiedział, że po przeprowadzonych rozmowach pojawiła się koncepcja, by w przyszłości 

wybudować tam pełnowymiarową salę gimnastyczną. Właściciel wyraził wolę sprzedaży działki 

gminie po cenach odpowiadających wartości rynkowej. Przepisy zobowiązują samorząd  

do przeprowadzenia wyceny przez rzeczoznawcę, a rozmowy z notariuszem będą możliwe dopiero 

po zabezpieczeniu odpowiednich środków finansowych. Wójt przypomniał również, że podobna 

procedura miała miejsce w Mnichu, gdzie po zakupie działki powstały boisko, bieżnia i parking.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wydanie opinii przez Komisję Budżetu w kwestii odpłatnego nabycia na rzecz Gminy Chybie nieruchomości nr 674/88 

obręb Chybie o powierzchni 3828 m2. 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Łukasz Folek, Michał Kajstura, Joanna Kowalik, Krzysztof Michalczyk, Artur Śmieja, Janusz Waleczek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Komisja Budżetu wydała pozytywną opinię w kwestii odpłatnego nabycia na rzecz Gminy Chybie 

nieruchomości nr 674/88 obręb Chybie o powierzchni 3828 m2. 
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Wniosek nr 2: 

Wydanie opinii w przedmiocie dowozu dzieci niepełnosprawnych, zamieszkałych na terenie gminy 

Chybie, do Ośrodka Edukacyjno- Rehabilitacyjno- Wychowawczego w Ustroniu w dniach  

od 1 lipca 2025 r. do 31 lipca 2025 r. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Wójcikiewicz zapytał o kwestię NFU. Starszy inspektor 

Agnieszka Konieczny odpowiedziała, że skontaktowała się już z firmami w celu uzyskania 

wyceny, jednak trudno jej na tym etapie ocenić, czy w postępowaniach przetargowych pojawią się 

oferty porównywalne z obecnie znaną. Zaznaczyła, że choć gmina może dofinansować to zadanie, 

nie ma takiego obowiązku. Podkreśliła również, że możliwe jest, iż w kolejnych latach rodzice 

będą składać podobne wnioski o dofinansowanie. 

 
Głosowano w sprawie: 

Wydanie opinii w przedmiocie dowozu dzieci niepełnosprawnych, zamieszkałych na terenie gminy Chybie,  

do Ośrodka Edukacyjno- Rehabilitacyjno- Wychowawczego w Ustroniu w dniach od 1 lipca 2025 r. do 31 lipca  

2025 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Krzysztof Gandzel, Krzysztof Krzempek, Kazimierz Żerdka 

PRZECIW (7) 

Łukasz Folek, Brygida Janik, Joanna Kowalik, Krzysztof Michalczyk, Artur Śmieja, Marek Śmieja, Janusz Waleczek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Michał Kajstura 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kopiec, Jan Szczypka 

Komisje wydały negatywną opinię w przedmiocie dowozu dzieci niepełnosprawnych, zamieszkałych  

na terenie gminy Chybie, do Ośrodka Edukacyjno- Rehabilitacyjno- Wychowawczego w Ustroniu w dniach od 

1 lipca 2025 r. do 31 lipca 2025 r. 

 

6. Sprawy bieżące. 

 

Uchwała Nr XIII/139/2025 Rady Gminy Jasienica z dnia 20 marca 2025 r. w sprawie poparcia 

apelu Rady Miasta Rybnika wyrażonego w formie uchwały nr 69/VI/2024 z dnia 26 września  

2024 r.- radni przyjęli treść uchwały do wiadomości. 

 

Pismo od PZDP w Cieszynie dot. czyszczenia rowu w ciągu DP 2634 S Chybie- Zarzecze 

Kierownik Tomasz Świszcz powiedział, że otrzymał informację z Powiatowego Zarządu Dróg 

Publicznych w Cieszynie (PZDP) o planowanym przeprowadzeniu czyszczenia rowu na odcinku 

od ul. Granicznej do ul. Podgroble. Dodał, że wcześniejszy fragment rowu być może zostanie 

oczyszczony dopiero w przyszłym roku. 

Radny Krzysztof Gandzel nadmienił, że mieszkaniec posesji przy ul. Wyzwolenia 132, zgłosił 

wniosek o wyczyszczenie jego zjazdu. Pan Gandzel poprosił również, aby przy okazji czyszczenia 
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rowu przy ul. Wyzwolenia uwzględnić także tzw. bypass – przejście, które również wymaga 

oczyszczenia. 

Pismo dot. wyczyszczenia wału Zbiornika Goczałkowickiego 

Wójt podkreślił, że stanowisko pana Andrzeja Siudego-kierownika GPW jest zbieżne  

ze stanowiskiem gminy i w pełni identyfikuje się on z przedstawianymi przez nas obawami. Wójt 

dodał, że rozwiązanie tej kwestii wymaga zarówno odpowiednich środków finansowych,  

jak i dobrej woli całego zarządu, a nie jedynie decyzji jednej osoby. 

 

Pismo dot. przepustu na ul. Topolowej 

Przewodniczący Rady Grzegorz Ochodek odnosząc się do jego treści, zaznaczył, że nie był na 

miejscu zdarzenia, ponieważ przebywał za granicą, i nie widział żadnej wyceny. Przypuszcza,  

że pismo o podobnej treści zostało wcześniej skierowane do wójta. 

Kierownik Tomasz Świszcz wyjaśnił, że to on był obecny na miejscu i zna sytuację. Poinformował,  

że problem wynikł z faktu, iż wydano zgodę na zajęcie pasa drogowego przy sąsiedniej posesji, 

przez co niemożliwe było zrealizowanie zamierzenia zgłaszanego przez autora pisma. Obecnie 

rozważana jest propozycja wykonania przepustu okularowego, który pozwoliłby zachować 

ciągłość i odpowiedni profil rowu. Dodał, że w budżecie gminy zabezpieczone są środki  

na realizację takich działań. 

Wójt podkreślił, że każdy właściciel nieruchomości jest odpowiedzialny za czyszczenie rowu  

na swoim odcinku. Jeżeli nie wykonuje tych prac, wysyłane jest do niego pismo, a w przypadku 

dalszego braku reakcji – zgłoszenie trafia do Wód Polskich. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Ochodek zwrócił uwagę, że niezależnie od podjętych działań, 

dopóki nie zostanie oczyszczony odcinek rowu od ul. Bielskiej do ul. Topolowej, dalsze prace nie 

przyniosą oczekiwanych efektów. Zaznaczył, że należy zintensyfikować działania, szczególnie  

w związku z planowaną inwestycją przy ul. Dębowej, – jeśli tamte rowy zostaną odtworzone, ilość 

wody zwiększy się i może dojść do zalania ul. Tuwima. 

Wójt dodał, że są mieszkańcy, którzy odpowiedzialnie reagują i regularnie czyszczą rowy 

melioracyjne. 

Sprawy bieżące: 

Radna Brygida Janik zapytała, dlaczego parafia w Chybiu otrzymała dofinansowanie na remont 

kościoła, podczas gdy parafia w Zaborzu takiego wsparcia nie otrzymała. Wójt wyjaśnił, że kościół 

w Chybiu jest wpisany do rejestru zabytków, co umożliwia ubieganie się o środki zewnętrzne. 

Wiceprzewodniczący Wiesław Wójcikiewicz dodał, że dofinansowanie pochodzi z programu 

Polski Ład. Radny Artur Śmieja uzupełnił, że gmina nie dopłaca do tej inwestycji żadnych środków 

własnych – całość finansowania pochodzi ze środków rządowych. 

Przewodniczący Grzegorz Ochodek przypomniał o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych.  

Radny Artur Śmieja zwrócił się z prośbą o oczyszczenie kratek odwadniających przy ul. Krótkiej 

oraz zapytał, czy prowadzone są jakieś działania na ul. Leśnej i Dębowej. Kierownik referatu 
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Inwestycji i Budownictwa [IB] Katarzyna Uchyła odpowiedziała, że inwestycje te realizowane są 

w formule „zaprojektuj i wybuduj”, a obecnie trwa etap opracowywania dokumentacji, który może 

potrwać jeszcze kilka miesięcy. Dodała, że wszystkie inwestycje zostały już zlecone. 

Artur Śmieja zapytał również, czy został już ogłoszony przetarg na remont dróg. Tomasz Świszcz 

poinformował, że przetarg nie został jeszcze opublikowany, jednak, jeśli uda się go sprawnie 

przeprowadzić, remonty mogłyby rozpocząć się na początku czerwca. 

Radna Joanna Kowalik zapytała, czy prowadzony jest monitoring w sprawie wilka, który był 

widziany na terenie gminy. Wójt odpowiedział, że nic mu nie wiadomo na ten temat i nie posiada 

potwierdzonych informacji w tej sprawie. 

7. Zamknięcie obrad. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrady zakończono o godzinie 17:05. 

 
Załączniki: 

1. Zawiadomienie o terminie zwołania komisji. 

2. Lista obecności członków komisji. 

3. Lista obecności gości. 

4. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr XII/79/2025 Rady Gminy Chybie z dnia 25 marca 2025 r. w sprawie 

ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania 

przedszkolnego oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, w tym 

zakresu danych, które powinny być zawarte we wniosku o udzielenie dotacji i w rozliczeniu jej 

wykorzystania, terminu przekazania informacji o liczbie dzieci objętych wczesnym wspomaganiem rozwoju, 

wychowanków, uczestników zajęć rewalidacyjno-wychowawczych oraz terminu i sposobu rozliczenia 

wykorzystania dotacji. 

5. Projekt uchwały w sprawie zasad nabywania nieruchomości gruntowych. 

6. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2024. 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Chybie na lata 2025-2033. 

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2025 rok. 

10. Uchwała Nr XIII/139/2025 Rady Gminy Jasienica z dnia 20 marca 2025 r. w sprawie poparcia apelu Rady 

Miasta Rybnika wyrażonego w formie uchwały nr 69/VI/2024 z dnia 26 września 2024 r. 
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